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Trafikudvalget har i brev af 9. december 2009 stillet mig følgende spørgsmål 
475 (TRU alm. del), som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet er stillet efter 
ønske fra Benny Engelbrecht (S).

Spørgsmål nr. 475:

"Ministeren bedes på baggrund af artiklen ”Cyklistforbund: Forbyd diodelyg-
ter” i Politiken den 7. december 2009, redegøre for, hvordan en lygte, der mi-
ster 75 pct. af sin lysstyrke efter blot én times brug kan være sikker i trafikken."

Svar:

Dansk Cyklistforbund foreslår, at knapcelle-diodelygter forbydes.

Jeg har forelagt spørgsmålet for Færdselsstyrelsen, der oplyser:

”Færdselsstyrelsen er bekendt med, at der er problemer med knapcellelygter-
nes ofte relativt korte batterilevetid, og at nogle cyklister sætter lygten fast, så 
den hænger i elastikker og lyser ned på vejen i stedet for at lyse fremad og bag-
ud.

Styrelsen vil derfor drøfte en skærpelse af kravene til cykellygter med Dansk 
Cyklistforbund og Rådet for Sikker Trafik.

Indførelse af skærpede krav til cykellygter er betinget af, at skærpelsen er noti-
ficeret i EU forinden.”

Jeg er enig i Færdselsstyrelsens forslag.

Med venlig hilsen

Lars Barfoed
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